
 

  
 
 

Referat Studienævn for Audiologopædi  
 
 
Dato og tidspunkt: 14. september 2020  
Lokale: Skype 
Til stede: Rineke Brouwer (RB), Jesper Schmidt (JS) (forlod mødet kl. 15), Maja Amalie Freud-

Blomquist (MAFB), Maja Louise Runa Jensen (MLRJ), Stine Gamborg Lautrup 
(SGL), Stine Sunke Isaksen (SSI), Thomas O. Madsen (TOM), Heidi Christensen 
((HBC) 

Afbud fra: Laila Kjærbæk 
Referat sendt til  
orientering til: Sharon Millar, Jesper Tinggaard Svendsen 
Referent:  Dorte Cohrt Nebel 
 
 
Punkter til drøftelse  

 
1. Godkendelse af dagsorden 14. september 2020 
2. Godkendelse af referat af 24. august 2020 – godkendes via skriftlig høring 
3. Meddelelser 

a) Studienævnsformanden 
b) De studerende 
c) Sekretariatet 

4. Merit- og dispensationsansøgninger – SAGA 
5. Sager til behandling eksamen 
Ingen sager til behandling  
6. Sager til behandling studieordninger 
Ingen sager til behandling  
7. Sager til behandling kvalitetspolitikken 

a) Rapport vedr. uddannelsernes evalueringsresultater (bilag) 
b) Datoer for studienævnets møder i F21 (bilag) 
c) Godkendelse af evalueringsstrategi 2020 jf. koncept for evaluering af uddannelseselementer (bi-

lag)  
d) Eksamensevaluering – udviklingen i de studerendes deltaelse og præstationer ved prøver monito-

reres, og der igangsættes om nødvendigt tiltag for forbedring heraf. 
8. Andre sager til behandling 

a) Valg af studiets repræsentant i CVK’s bestyrelse  
b) Formandsbehandling af alle hastesager i forbindelse med studiestart og corona-situationen  

9. Sager til behandling undervisning 
a) Undervisningsevaluering: Pædagogisk audiologi I (bilag)  
b) Undervisningsevaluering: TAS III 
c) Drøftelse af ændret eksamensform i faget VMA (bilag)  

10. Eventuelt 
 
 
 
 
 
 
 
Ad pkt. 1 
Dagsordenen for mødet 14. september 2020 blev godkendt.  
 
Ad pkt. 2 
Referat fra 24. august 2020 er godkendt via skriftlig høring.  
 

Humanistisk Fakultet 
Fakultetssekretariatet 

 

 
 
 
 
Dato: 17. september 2020 
 
Sagsnr.: 20/682 

 
 

http://www.saga.sdu.dk/
https://qv.sdu.dk/QvAJAXZfc/opendoc.htm?document=wb%5Ceksamensstatistik.qvw&lang=en-US&host=QVS_Cluster
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Ad pkt. 3 
a) Formanden: 

- Orienterede om, at der fra fakultetets side er en plan for at indarbejde feed-
back i normregnskabet. Fakultetet er klar over, at feedback er vigtig og at 
normregnskabet ikke honorerer arbejdsopgaverne ifm. feedback på en hen-
sigtsmæssig måde. Det er dog en temmelig kompleks opgave at ændre i norm-
regnskabet. Men vi kan glæde os over, at feedback som en opgave for undervi-
sere i fremtiden vil blive beskrevet i studieordningen og at det bliver fastlagt af 
studienævnet, om og hvor meget feedback de enkelte fag skal indeholde – ud 
fra normregnskabets rammer.  

- Informerede om, at D-VIP bemanding på audiologopædi er blevet diskuteret 
med prodekanen. Uddannelsens tal ser ikke så godt ud og der bliver iværksat 
tiltag for at få styr på dette. Der blev talt om hvordan situationen er i forhold til 
hvornår tallene er generet, herunder hvilken indflydelse nyansættelser, fratræ-
delser og frafald har haft.  

- Oplyste, at Sille Meulengracht pr. 1. oktober har taget orlov fra sin stilling på 
instituttet og der ledes nu efter en vikar for hende.  

- Oplyste, at studiestarten har været en succes, selvom det var udfordrende at få 
alt til at klappe, især med hensyn til begrænsningerne for hvor mange, der 
måtte være i et lokale. Det viste sig, at det faktisk var meget hyggeligt at holde 
oplæg udenfor og mindre skoleagtigt. Der har også været afholdt en mindre 
studiestart for kandidaterne i år, selvom de fleste studerende er vores egne ba-
chelorstuderende. Det fungerede fint. Uddannelsen sender hermed en stor tak 
til tutorernes arbejde, især fordi de har måttet lave mange og store justeringer 
undervejs.  

- Informerede om, at fakultetet har modtaget henvendelser fra studerende, der 
har været utrygge ved at deltage i undervisning, hvor afstandskravet på 1 meter 
har været fraveget. Der har ikke været henvendelser på audiologopædi. Vi har 
nogle få undervisningsgange, hvor afstandskravet fraviges på discipliner, som 
HUM er ansvarlig for. Det handler om 4 undervisningsgange i Børns sprog og 
talevanskeligheder, og 3 undervisningsgange i Demens. De studerende bliver 
bedt om at tage mundbind på til disse mødegange. Den øvrige undervisning fo-
regår online eller ved fremmøderul, hvor afstandskravet overholdes. Da hele 
studiestarten har været præget af ændringer, har det ikke været muligt helt at 
afstemme med SUND.  

- Orienterede om at faggruppen har diskuteret, hvordan det har været at køre 
undervisning med fremmøderul. Fremmøderul gør det muligt i et mindre om-
fang at tilbyde fysisk undervisning. Der kommer hele tiden nye værktøjer, som 
kan afhjælpe udfordringerne med online undervisning.  

b) De studerende:  
- Orienterede om at man i Fagrådet har snakket meget om status på studiet og 

håndteringen af corona. Flere har udtrykt utilfredshed med at studerende skal 
have masker på, når underviserne ikke skal have det. De studerende synes, at 
undervisningen med fremmøderul fungerer okay. Dog har de oplevet proble-
mer med spørgsmål fra de studerende i løbet af undervisningen.  

- Oplyste, at Fagrådet er i gang med at planlægge online events i oktober og en 
julefrokost med begrænset tilmelding i slutningen af november.  

- Informerede om, at der er studerende, der ikke møder op til undervisningen 
pga bekymring og måske ikke tør deltage i eksamen, hvis det bliver med tilste-
deværelse.  
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c) Sekretariatet:  
- Oplyste, at udmeldingen for nuværende fra fakultetet er, at eksamen skal fo-

regå som planlagt. 
 
Ad pkt. 4 
Der blev behandlet 13 ansøgninger, heraf var 8 formandsbehandlet. Se fortroligt referat.  
 
Ad pkt. 5 
Ingen sager til behandling  
 
Ad pkt. 6 
Ingen sager til behandling 
 
Ad pkt. 7 

a) Rapporten vedr. uddannelsens evalueringsresultater blev godkendt og kan sendes 
til fakultetet.  

b) De foreslåede datoer blev godkendt.  
c) Det blev besluttet, at nedsætte en lille arbejdsgruppe, som skal udarbejde forslag til 

ny evalueringsstrategi jf. koncept for evaluering af uddannelseselementer – herun-
der omformulere spørgsmålene til spørgeskemaet. Arbejdsgruppen består af TOM 
og SGL samt muligvis LK. LK deltog ikke i mødet og kunne derfor ikke udpeges på 
mødet. Forslaget skal fremlægges på mødet den 5. oktober 2020. 

d) Det blev besluttet at udsætte punktet til næste møde, da tal for F20 endnu ikke er 
offentliggjorte (05.10.2020) 

 
Ad pkt. 8 

a) Studienævnet besluttet at udpege Rineke Brouwer som studiets midlertidige re-
præsentant til CKV’s bestyrelse.  

b) Studienævnet godkender, at studienævnsformanden kan formandsbehandle haste-
sager uden for normal eksamenstermin.  

 
Ad pkt. 9 

a) Pædagogisk audiologi I: Godkendt med bemærkning om lav svarprocent.  
b) TAS III: Godkendt med bemærkning om lav svarprocent  
c) VMA: RB oplyste, at man på Audiologi har indført en forudsætningsprøve i statistik-

delen, som skal bestås af deres studerende inden deltagelse i ordinær eksamen. 
Studerende fra audiologopædi har ikke skullet deltage i forudsætningsprøven. Der 
var en fin drøftelse af indholdet i undervisningen. Der er ikke helt enighed mellem 
audiologi og audiologopædi om hvilke statistikkompetencer, de studerende skal 
have forud for specialeskrivning. Der er fra audiologopædisk side ønske om mere 
anvendelsesorienteret indhold i faget, ligesom det blev diskuteret om en reel opde-
ling af udprøvningen i faget med en statistikdel og en metodedel. Studienævnet be-
sluttede på baggrund af drøftelsen at fastholde, at der ikke skal være en forudsæt-
ningsprøve for de audiologopædiske studerende.  

 
Ad pkt. 10 
- 
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Næste møde afholdes den 5. oktober 2020, kl. 13:15 – 16:15 som Skypemøde 
 
 
 
Rineke Brouwer  
Studienævnsformand            /           Dorte Cohrt Nebel 
             Studienævnssekretær 
 
 


